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Excellentie, 

Op 7 maart j.l. is het wetsvoorstel tot samenvoeging van de gemeenten 

Muiden, Bussum, Naarden en Weesp in de Tweede Kamer behandeld dat 

Provinciale Staten van Noord-Holland in aprit 2008 als 

herindelingsadvies naar de toenmalige staatssecretaris hebben 

gezonden. Helaas heeft deze behandeling nog steeds niet geleid tot 

besluitvorming. U vraagt Provinciale Staten en de negen gemeenten in 

de Gooi en Vechtstreek in uw brief d.d. 13 maart jl. om voor 13 april 

2012 te reageren op de ingediende amendementen in relatie tot het 

wetsvoorstel. Voor onze Staten is deze termijn procedureel onhaalbaar 

om in een plenaire vergadering haar reactie vast te stellen. De tekst van 

deze brief is in overleg met het presidium van Provinciale Staten tot 

stand gekomen. Wij zullen PS verzoeken om deze brief in haar 

eerstvolgende vergadering te bekrachtigen. 

GV-4 variant 

Ons inziens biedt alleen de door onze Staten voorgestelde GV-4 variant 

de mogelijkheid om de gesignaleerde problemen structureel op te 

lossen en duidelijkheid te bieden voor de regio. De inhoudelijke 

argumenten uit ons herindelingsadvies zijn voor onze Staten nog steeds 

van kracht. 

Wij delen uw mening dat er nu echt een besluit moet komen. De GV-3 

variant biedt echter geen oplossing voor de gemeente Weesp en 

daarmee ook niet voor de regio. Het feit dat de meerderheid van de 

Tweede Kamer de motie van het lid Bruins Slot ondersteunt, geeft 

aan dat er twijfel bestaat over het zelfstandig kunnen voortbestaan 

van Weesp. De regio, en zeker ook de gemeente Weesp, kent een 

aantal stevige opgaven (o.a. decentralisatie van rijkstaken, 

ontwikkeling Bloemendalerpolder, verlegging A6/A1/A9, 

spoorknooppunt Weesp) in een complex krachtenveld. Dit vereist 

een grote bestuurskracht. 
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Er is momenteel geen reden om te veronderstellen dat de 

bestuurskracht van Weesp voldoende is verbeterd om als 

zelfstandige gemeente deze opgaven aan te kunnen. Ook 

samenwerking met buurgemeenten zal hiervoor geen oplossing 

bieden. Er is juist behoefte aan een krachtige gemeente die de 

complexe problematiek en het krachtenveld rondom Weesp het 

hoofd kan bieden. Wij zijn daarom nog steeds van mening dat 

opschaling door fusie in de GV-4 voor Weesp de enige reële optie is 

om voldoende bestuurskrachtverbetering voor Weesp en de regio te 

genereren. Fusie met andere buurgemeenten is voor Weesp ook 

geen optie, omdat die gemeenten recent bij een herindeling zijn 

betrokken en/of een volledig andere regionale oriëntatie hebben. 

Wij vinden het ongewenst om Weesp, als voorstander van de fusie, niet 

te betrekken bij de herindeling terwijl de enige tegenstander, Bussum, 

wel in een alternatief wordt betrokken. Wij vrezen dat door een 

dergelijk besluit de onderlinge verhoudingen in de regio zodanig onder 

druk worden gezet, dat dit de samenwerking langdurig negatief 

beïnvloedt. Dit heeft navenant negatieve consequenties voor de 

bestuurskracht van de regio. 

Amendement voorziening rechtsopvolger Muiden 

Wij vertrouwen er op dat het treffen van een voorziening voor de 

rechtsopvolger van de gemeente Muiden bijdraagt aan het draagvlak 

bij de andere gemeenten voor de GV-4 variant en dat de Tweede 

Kamer dit sympathieke amendement van het lid Van Beek aanvaardt. 

Proces en draagvlak 

Draagvlak wordt altijd als belangrijk criterium gezien in 

herindelingsdiscussies. Wij zijn van mening dat naast draagvlak ook 

inhoudelijke argumenten moeten worden afgewogen. Vanuit onze 

bestuurlijke verantwoordelijkheid hebben wij na een langdurig en 

zorgvuldig proces een robuuste en duurzame oplossing 

voorgesteld, die uiteindelijk instemming kreeg van drie van de 

betrokken gemeenten. 

In het voorjaar van 2005 zijn bestuurskrachtonderzoeken 

uitgevoerd. De provincie heeft deze onderzoeken gesubsidieerd met 

een bijdrage van 50% van de kosten. Op basis van de uitkomsten 

van deze onderzoeken hebben wij een discussienota opgesteld met 

daarin het voornemen tot het starten van een arhi-procedure. De 

betrokken gemeenten, met uitzondering van Muiden, plus Hilversum 

en Huizen hebben ingestemd met dit voornemen. Ook het bestuur 

van de Kamer van Koophandel Gooi- en Eemland steunde een arhi- 

proces. Op 20 juni 2006 hebben wij het besluit genomen tot het 

starten van de arhi-procedure. 
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Als extra stappen tijdens de arhi-procedure heeft de provincie in 

november 2006 een discussieavond georganiseerd waaraan circa 

140 gemeentebestuurders deelnamen. Tevens hebben wij op 13 

februari 2007 besloten de arhi-procedure te verlengen door 

aanvullende onderzoeken te doen naar het voorgenomen 

herindelingsontwerp met daarin de GV-4. Het onderzoek naar de 

fusievarianten voor Bussum, Muiden, Naarden en Weesp is samen 

met de onderzochte gemeenten uitgevoerd. 

Zowel de door de staatssecretaris ingestelde Commissie van Wijzen 

als de Raad van State onderstrepen in hun reacties op het 

herindelingsadvies dat het proces om tot het herindelingsadvies te 

komen, zorgvuldig is geweest. Tevens geven de Commissie van 

Wijzen en de Raad van State aan geen andere reële oplossing te zien 

die én meer draagvlak kent én minstens even effectief is in het 

versterken van de regionale bestuurskracht. Wij voelen ons daarom 

gesterkt in onze afweging om in dit geval het probleemoplossend 

vermogen van de GV-4 variant zwaarder te laten wegen dan een 

miniem groter draagvlak dat de GV-3 variant mogelijk op dit 

moment heeft. 

Tot slot doen wij hierbij nogmaals een dringend beroep op de 

Tweede Kamer om tot besluitvorming over te gaan in het belang van 

de gemeenten en de regio Gooi en Vechtstreek. 

Hoogachtend, 

Gedeputeerde Staten 

ord-Holland, 

provinciesecrétaris 

GEA. van Craaikamp 




